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  PROTOKÓŁ  Nr XL/2018 

z przebiegu XL zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku 

z dnia 26 kwietnia 2018 roku 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur powitał radnych, Pana Wiesława Czyczerskiego 

Burmistrza Zbąszynka, Pana Jana Makarewicza Zastępcę Burmistrza, Panią Anetę 

Nawracała Skarbnik Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych, przedstawicieli mediów 

oraz pozostałych zaproszonych gości i otworzył obrady XL zwyczajnej sesji Rady Miejskiej  

w Zbąszynku o godz. 1300. Jednocześnie stwierdził, że na sali obecnych jest 12 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji; /listy obecności radnych oraz gości stanowią 

załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu/.  

 

Nieobecni:  

Dyllong Alicja 

Szulc Maciej 

Woźny Jacek 

 

Do pkt. 2. 

Wybór Sekretarza obrad 

 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji zgłosił 
kandydaturę radnego Marcina Kumke (wyraził zgodę) i zarządził głosowanie - za 
pełnieniem przez radnego Marcina Kumke funkcji Sekretarza obrad dzisiejszej sesji 
Rady - głosowało 12 radnych. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzem obrad 

dzisiejszej sesji Rady została radny Marcin Kumke. 

 

Do pkt. 3 

 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przedstawił planowany porządek obrad: 

1.  Otwarcie sesji 

2.  Wybór Sekretarza obrad 

3.  Przyjęcie porządku obrad 

4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

5.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

6.  Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 

7.  Interpelacje i zapytania 

8.  Funkcjonowanie służby zdrowia w Gminie Zbąszynek: 

     a)  informacja z działalności za 2017 rok, w tym zestawienie kosztów 

     b) informacja z planu zadań do realizacji w 2018 roku  
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9.   Program Współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami pozarządowymi oraz innymi  

     podmiotami: 

     a) informacja z działalności w 2017 roku 

     b) informacja z planu zadań do realizacji w 2018 roku  

10. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Zbąszynek za  

      2017 rok 

11. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej 

      i demograficznej 

12. Podjęcie uchwał: 

     a) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie gminie Zbąszyń mienia gminy 

         Zbąszynek w związku ze zmianą granic, w drodze porozumienia zainteresowanych  

        gmin (projekt nr 1) 

13.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

14.  Oświadczenia i wolne wnioski 

15.  Zakończenie obrad 

 

Radny Maciej Szulc przybył na obrady sesji. 

Aktualna liczba biorących udział w sesji: 13 radnych.  

 

Burmistrz Zbąszynka poinformował o konieczności wprowadzenia do porządku obrad 

trzech  dodatkowych projektów uchwał.  

Radni nie zgłosili uwag.  

 

Porządek obrad po zmianie przedstawiał się następująco: 

1.  Otwarcie sesji 

2.  Wybór Sekretarza obrad 

3.  Przyjęcie porządku obrad 

4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

5.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

6.  Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 

7.  Interpelacje i zapytania 

8.  Funkcjonowanie służby zdrowia w Gminie Zbąszynek: 

     a)  informacja z działalności za 2017 rok, w tym zestawienie kosztów 

     b) informacja z planu zadań do realizacji w 2018 roku  

9.   Program Współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami pozarządowymi oraz innymi  

     podmiotami: 

     a) informacja z działalności w 2017 roku 

     b) informacja z planu zadań do realizacji w 2018 roku  

10. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Zbąszynek za  

      2017 rok 

11. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej 

      i demograficznej 

12. Podjęcie uchwał: 

     a) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie gminie Zbąszyń mienia gminy 

         Zbąszynek w związku ze zmianą granic, w drodze porozumienia zainteresowanych      
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     gmin (projekt nr 1) 

b) w sprawie przekazania skargi z dnia 25.04.2018 r. na Radę Miejską w Zbąszynku 

organowi  właściwemu do jej rozpoznania (projekt nr 2) 

c) w sprawie przekazania skargi z dnia 25.04.2018 r. na Radę Miejską w Zbąszynku 

organowi właściwemu do jej rozpoznania (projekt nr 3) 

d)  w sprawie przekazania skargi z dnia 25.04.2018 r. na Radę Miejską w Zbąszynku 

organowi  właściwemu do jej rozpoznania (projekt nr 4)  

13.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

14.  Oświadczenia i wolne wnioski 

15.  Zakończenie obrad 

 

Porządek obrad po zmianie przyjęto jednogłośnie. 

Do pkt. 4 

 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował radnych, że protokół przez czas trwania 

sesji będzie wyłożony do wglądu i jeśli nie będzie uwag zostanie przyjęty w pkt. 14 porządku 

obrad. 

 

Do pkt. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 6 

Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski  przedstawił sprawozdanie z działalności  

w okresie międzysesyjnym. /Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/.  

W uzupełnieniu do sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym dołączona 

została informacja z działalności referatów Urzędu Miejskiego w okresie międzysesyjnym 

/informacja z działalności referatów UM w okresie od 29 marca 2018 r.   

do 25 kwietnia 2018 r. - stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 

Do pkt. 7 

Interpelacje i zapytania 

 

Pan Marek Pych skierował prośbę o podłączenie instalacji elektrycznej gablot z Izby 

Pamięci, które znajdują się w szkole w Dąbrówce Wlkp. Radny zaznaczył, że gabloty są 
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wyposażone w podświetlenie. Niemniej jednak konserwator szkoły nie jest elektrykiem,  

a wiec nie posiada stosownych uprawnień.  

Ponadto Pan Marek Pych zgłosił konieczność naprawy zapadniętego fragmentu drogi 

powiatowej: Zbąszynek – Dąbrówka Wlkp (ok. 50 m przed przejazdem). Radny przekazał na 

ręce Przewodniczącego Rady dokumentację fotograficzną ubytku drogi celem szybkiej 

lokalizacji miejsca wymagającego naprawy. 

 

Do pkt. 8  

 

Funkcjonowanie służby zdrowia w Gminie Zbąszynek      

a/  informacja z działalności za 2017 rok, w tym zestawienie kosztów 

b/ informacja z planu zadań do realizacji w 2018 roku 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że temat był szeroko omówiony na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 18.04.2018 r. 

/Informacja pn.: Funkcjonowanie ochrony zdrowia w Gminie Zbąszynek 2017/2018 stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/. 

  

W ramach przedmiotowego zagadnienia Burmistrz Zbąszynka wspomniał o spotkaniu, 

które odbyło się 25 kwietnia br. w Urzędzie Miejskim w Zbąszynku. Na zaproszenie 

odpowiedzieli wszyscy zaproszeni lekarze rodzinni i stomatolodzy, świadczący usługi 

medyczne w budynku Przychodni przy ulicy Długiej. Jednym z tematów podejmowanych na 

spotkaniu było zagrożenie, że w przeciągu 3 lat może nie być lekarzy w Gminie, gdyż obecni 

są  w wieku emerytalnym. Rozwiązaniem problemu może być zachęcenie ze strony Gminy  

w postaci zaoferowania mieszkań, co przyczyniło się do przyjazdu obecnych lekarzy do 

naszego miasta. 

Istotnym problemem zgłoszonym na spotkaniu jest rosnące zainteresowanie mieszkańców 

ruchem antyszczepieniowym  na terenie gminy. Wiąże się z tym rosnąca liczbą zachorowań  

i szerzenie się epidemii. Problemem nie są szczepienia dzieci starszych według kalendarza 

szczepień, ale dzieci mniejszych. Problem dotyczy też dobrowolnych szczepień HPV dla 

dziewczynek. Lekarze sugerowali objęcie dodatkowymi szczepieniami również chłopców. 

 

Radny Wojciech Półtorak  zapytał ilu lekarzy podstawowej opieki zdrowotnej jest obecnie 

na praktyce w szpitalu w Zielonej Górze?  

Pan Wiesław Czyczerski odpowiedział, że według jego informacji żaden. Przyczyną tego 

jest atrakcyjna oferta dla studentów medycyny z zza granicy oraz natłok pracy biurowej  

lekarzy rodzinnych. 

Radny Marek Pych wspomniał, że Zarząd Województwa Lubuskiego zaproponował 

stypendia dla studentów wydz. Lekarskiego Uniwersytetu Zielonogórskiego, w zamian za 

deklarację pracy na terenie województwa lubuskiego, po ukończeniu studiów. 

 

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 
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Do pkt. 9  

  

Program Współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami pozarządowymi oraz innymi  

     podmiotami: 

a/ informacja z działalności w 2017 roku 

b/ informacja z planu zadań do realizacji w 2018 roku  

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że ww. temat był przedmiotem wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady w dniu 18.04.2018 r. 

Pan Jan Mazur zapytał czy radni mają pytania do omawianego tematu? 

Pytań nie zgłoszono. 

 

/Sprawozdanie z realizacji rocznego Programu współpracy Gminy Zbąszynek  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24.04.2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2017 

i 2018 stanowi załączniki nr 7 do niniejszego protokołu/. 

 

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

 

Do pkt. 10 

 

Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Zbąszynek  

za rok  2017 

Przewodniczący Rady przypomniał, że ww. sprawozdanie zostało przedłożone radnym na 

piśmie. 

 

Pan Jan Mazur zapytał radnych czy mają oni dodatkowe pytania do ww. tematów? 

Pytań nie zgłoszono. 

 

/Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Zbąszynek w 2017 roku 

stanowi załączniki nr 8 do niniejszego protokołu/. 

 

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

 

Do pkt. 11 

 

Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej 

      i demograficznej 

 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że ww. temat był przedmiotem wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady w dniu 18.04.2018 r. 

Pan Jan Mazur zapytał czy radni mają pytania do omawianego tematu? 
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Pytań nie zgłoszono. 

/Ocena zasobów pomocy społecznej za 2017 rok stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu/. 

 

W ramach przedmiotowej sprawozdawczości głos zabrała Pani Małgorzata Kleszka, która 

w nawiązaniu do pytania o możliwości uruchomienia żłobka na terenie Gminy Zbąszynek, 

skierowanego podczas wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady, przedstawiła dwie 

formy opieki nad dziećmi, które nie osiągnęły wieku przedszkolnego: 

1.  Punkt opieki dziennej - opieka odbywa się w warunkach domowych. Może to być 

mieszkanie opiekuna lub lokal udostępniany przez zatrudniającego (gminę czy firmę, 

która chce otworzyć taki punkt np. przy zakładzie pracy). Wyżywienie i środki 

higieniczne zapewniają rodzice. Nadzór nad funkcjonowaniem punktu pełni gmina. 

Jest to forma, która nie podlega tylu obostrzeniom co żłóbki. Nie są konieczne 

kontrole sanepidu czy straży pożarnej, ale lokal musi być dostosowany do potrzeb 

małych dzieci. Na przykładzie Gminy Zbąszyń: koszty opieki wynoszą od 240 zł do 

600 zł miesięcznie, za opiekę od 3 do 10 godzin. Opiekun ma pod opieką 

maksymalnie do 5 dzieci, a w przypadku dziecka niepełnosprawnego maksymalnie 3 

dzieci. 

2. Żłobek - najlepiej jeżeli funkcjonuje przy przedszkolu, ponieważ musi mieć dyrektora  

i wymagane zezwolenia (m.in. straży pożarnej, sanepidu). Placówka zapewnia opiekę 

wraz z wyżywieniem dzieciom od 20 tygodnia życia do 3 lat.  

 

Podsumowując zagadnienie Radna Beata Żelechowska zapytała o program realizowany 

przez Starostwo Powiatowe w Świebodzinie „Wnuczęta w dobrych Rękach”. 

Burmistrz Zbąszynka poinformował o przystąpieniu Gminy Zbąszynek do ww. programu. 

Pan Wiesław Czyczerski zaznaczył, że Ośrodek Pomocy Społecznej będzie poszukiwał 

chętnych osób do udziału w szkoleniu, jak tylko zostaną uruchomione środki. 

/Informacja  w sprawie utworzenia i prowadzenia żłobka i opiekuna dziennego stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/. 

 

Radny Marek Pych opuścił obrady sesji. 

Aktualna liczba biorących udział w sesji: 12 radnych.  

 

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

Do pkt 12 

 

Podjęcie uchwał 

a. 

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie gminie Zbąszyń mienia gminy 

Zbąszynek w związku ze zmianą granic, w drodze porozumienia zainteresowanych  

gmin (projekt nr 1). 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się z projektem 

uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał 
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czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził 

głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 11 radnych (Radny Jerzy Wolny chwilowo opuścił obrady sesji), 

jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XL/29/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

przekazanie gminie Zbąszyń mienia gminy Zbąszynek w związku ze zmianą granic,  

w drodze porozumienia zainteresowanych gmin. 

 W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

 Nr XL/29/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie gminie Zbąszyń 

mienia gminy Zbąszynek w związku ze zmianą granic, w drodze porozumienia 

zainteresowanych gmin została podjęta jednogłośnie.  

/Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/. 

 

b.  

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

przekazania skargi z dnia 25.04.2018 r. na Radę Miejską w Zbąszynku organowi 

właściwemu do jej rozpoznania (projekt nr 2). 

Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 11 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XL/30/2018  

w sprawie przekazania skargi z dnia 25.04.2018 r. na Radę Miejską w Zbąszynku organowi 

właściwemu do jej rozpoznania.  

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

 Nr XL/30/2018 w sprawie przekazania skargi z dnia 25.04.2018 r. na Radę Miejską  

w Zbąszynku organowi właściwemu do jej rozpoznania została podjęta jednogłośnie.     

/Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/. 

 

c. 

 

Radny Jerzy Wolny powrócił na obrady sesji. 

Aktualna liczba biorących udział w sesji: 12 radnych. 

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

przekazania skargi z dnia 25.04.2018 r. na Radę Miejską w Zbąszynku organowi 

właściwemu do jej rozpoznania (projekt nr 3). 

Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XL/31/2018  

w sprawie przekazania skargi z dnia 25.04.2018 r. na Radę Miejską w Zbąszynku organowi 

właściwemu do jej rozpoznania.  

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

 Nr XL/31/2018 w sprawie przekazania skargi z dnia 25.04.2018 r. na Radę Miejską  

w Zbąszynku organowi właściwemu do jej rozpoznania została podjęta jednogłośnie.     

/Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/. 
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d. 

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

przekazania skargi z dnia 25.04.2018 r. na Radę Miejską w Zbąszynku organowi 

właściwemu do jej rozpoznania (projekt nr 4). 

Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XL/32/2018  

w sprawie przekazania skargi z dnia 25.04.2018 r. na Radę Miejską w Zbąszynku organowi 

właściwemu do jej rozpoznania.  

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

 Nr XL/32/2018 w sprawie przekazania skargi z dnia 25.04.2018 r. na Radę Miejską  

w Zbąszynku organowi właściwemu do jej rozpoznania została podjęta jednogłośnie.     

/Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/. 

 

 

Do pkt. 13 

 

Odpowiedzi na interpelacje 

 

W odpowiedzi na prośby radnego Marka Pycha, Burmistrz Zbąszynka poinformował, że nie 

widzi problemu w podłączeniu gablot do prądu. Pan Wiesław Czyczerski podkreślił, że  

w przyszłości z takimi sprawami należy zgłaszać się bezpośrednio do urzędu. 

Odnosząc się do kwestii uszkodzonego fragmentu drogi powiatowej, Burmistrz Zbąszynka 

poinformował, że niedawno był on naprawiany. W związku z tym Powiat musi czynność 

powtórzyć. 

 

Na obrady sesji przybył radny Jacek Woźny. 

Aktualna liczba biorących udział w sesji: 13 radnych. 

 

Do pkt. 14 

 

                         Oświadczenia i wolne wnioski 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z przebiegu wykonania budżetu 

Gminy Zbąszynek za 2017 rok zostało przesłane radnym pocztą elektroniczną. Natomiast  

formę papierową otrzymali  członkowie Komisji Rewizyjnej.  

Pan Jan Mazur zapytał czy pozostali radni życzą sobie wykonania kopii papierowych? 

Radni nie zgłosili konieczności wykonywania kserokopii ww. sprawozdania, które 

zostanie poddane gruntownej analizie w maju br. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych. 

Kontynuując wypowiedź Pan Jan Mazur zapoznał radnych z korespondencją, która wpłynęła 

do biura Rady Miejskiej w ostatnim czasie. /Informacja w przedmiotowym zakresie stanowi 

załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/. 
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Podsumowując wypowiedź Przewodniczący Rady zaprosił radnych na obchody majowych 

świąt, a tym samym przypomniał terminy majowych obrad Rady.   

  

Na koniec Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji 

Rady przez czas trwania sesji był wyłożony do wglądu i nie wpłynęły żadne uwagi co do jego 

treści. Następnie zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 

 

- za przyjęciem protokołu z XXXIX zwyczajnej sesji Rady z dnia 29.03.2018 r. 

głosowano – 13 głosów „za”.   

Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że w wyniku głosowania protokół z XXXIX 

zwyczajnej sesji z dnia 29.03.2018 r. został przyjęty jednogłośnie w obecności 13 

radnych. 

Do pkt. 15 

Zakończenie obrad 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1415     zamknął  XL 

zwyczajną sesję Rady Miejskiej. 

Protokołowała:                                 Sekretarz obrad:                       Przewodniczący obrad: 

Agnieszka Ratyńska                       Marcin Kumke                                 Jan Mazur 

 

Protokół otrzymują: 

1. Burmistrz Zbąszynka  

2. Sekretarz Gminy 

3. Skarbnik Gminy 

4. Przewodniczący Rady 


